
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 
Høringssvar vedrørende Højagerskolen, Kvalitetsrapport 2014.  

Skolebestyrelsen på Højagerskolen takker for den fremsendte kvalitetsrapport. 

Skolebestyrelsen har følgende bemærkninger til kvalitetsrapporten: 

- I indledningen finder vi det problematisk at opstille som mål, at alle mindst skal have ka-

rakteren 7 i gennemsnit ved prøverne i 9. klasse. Efterfølgende kan vi dog med tilfredshed 

konstatere, at dette er fjernet i bilaget til styrelsesvedtægten. 

- I præsentationen af skolen og skoleåret 2013/14 vil vi - i relation til at skolens leder fra-

trådte - gerne fremhæve den meget gode indsats den nye ledelse har gjort særlig med hen-

syn til at skabe en ramme, der giver plads til, at lærerne har kunnet udvikle undervisningen 

og skabe en god start på implementeringen af folkeskolereformen. 

- I relation til opfølgningen på kvalitetsrapporten for sidste skoleår 2012/13 vil vi understre-

ge, at skolebestyrelsen ikke finder den høje overgang til 10. klasse problematisk. Tværti-

mod finder vi, at det for mange unge er en god mulighed for at få den modenhed og faglig-

hed, det kræver at gennemføre en ungdomsuddannelse. 

- Skolebestyrelsen har i denne forbindelse også diskuteret de nye krav til forældrene som 

følger af vejledningsreformen og opfordrer kommunen til snarest at etablere en informati-

on til alle forældre i 7. og 8. klasse om, hvilke krav der stilles til dem og hvordan de opfyl-

der dette.  

- Omkring de faglige resultater tilslutter bestyrelsen sig skolens vurderinger og forslag til 

initiativer. Samtidig påpeger skolebestyrelsen, at det relativt begrænsede antal afgangsele-

ver betyder at få unge med særlige sociale og psykiske vanskeligheder er en del af forkla-

ringen på de store, negative udsving. 

- I relation til visionsprojektet anbefaler skolebestyrelsen, at man genoptager arbejdet med 

FUP dagene, da vi oplever disse som en positiv og spændende mulighed for at skabe sam-

menhæng og fordybelse. 

- I forhold til fraværet på skolen ser bestyrelsen det meget lave sygefravær blandt personalet 

som et udtryk for den positive stemning og det engagement, som ledelse og medarbejdere 

sammen har skabt omkring skolen. Omkring elevfraværet vil skolebestyrelsen fortsat have 

fokus på at nedbringe dette. 

- Endelig konstaterer skolebestyrelsen, at de tidligere års opsamlinger omkring skolens øko-

nomi mangler, herunder opgørelsen af udgifterne pr. elev. Vi oplever, at der har været en 
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meget positiv økonomisk udvikling på Højagerskolen, som bl.a. har udmøntet sig i en me-

get god dækning af skolen med IT udstyr. 

Skolebestyrelsen tager anbefalingerne til efterretning og understreger vigtigheden af, at den posi-

tive kultur og det levende engagement, der præger skolen, bringes med ind i den nye skolestruk-

tur. 

 

For skolebestyrelsen 

Morten Smistrup  

 


